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Mødereferat: LUU Murer 
 

Dato 30. juni 2022 Tid: 14:00 – 15:15 

Sted Learnmark Horsens, Vejlevej 150, 8700 Horsens – lokale 230 

Mødeleder Gert Skov Rasmussen 

Deltagere Gert Skov Rasmussen, Torben Friis Pedersen, Jonas Ravn Nonbo, Thomas Bernhardt, 
Karsten Drejer Bach, Kim Aagaard, Kim Clausen 

 
Afbud Peter Hjortdal Andersen, klasserepræsentant, Henrik Lynggaard Christiansen 

Referent Carina Würtz Rolskov  

Dagsorden 

1. Godkendelse af referat fra sidste møde 

2. Meddelelser v/ skolen, udvalget og elevrepræsentanten 
3. Efteruddannelse 
4. Bekendtgørelse og lokale undervisningsplaner 
5. Logbog 
6. AUB 
7. Tid og sted for næste møde 

8. Eventuelt 
 
 
Ad 1) 
Referat godkendt. 

 
Ad 2) 

Kim Clausen og Karsten Bach gav en status fra skolen 
Kim Clausen deltager i stedet for Henrik Lynggaard Christiansen, som er forhindret til dagens møde.  
 
Tilmeldingstallene til GF1 er tilfredsstillende med over 200 elever.  
For GF2 ser optaget ikke så godt ud 

• 5 ernæringsassistenter 
• 5 gastronom 

• 6 industriteknikere  
• 9 murer 
• 2 stenhugger 
• 2 smed 
• 11 struktør 
• 11 tagdækker, heraf 9EUV2-elever 

• 15 tømrer 
• 2 VVS 

 
Der startes ikke GF2 på lager, mekaniker, maler og elektriker. 
 
Kim Clausen udtrykte bekymring for det lave optag - også set i virksomhedernes perspektiv, som ikke kan 
få de ønskede lærlinge til januar og på sigt den faglærte arbejdskraft.  

Det skal bemærkes, at det er en landstendens med det lave optag. For Learnmark gælder det, at det ca. er 
en halvering i forhold til sidste år.  
 
Torben Friis Pedersen bemærkede, at tendensen er vendt og de store optag er i januar. Førhen var det 
store optag i august.  
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Kim Clausen var enig i denne betragtning. Efter reformen, hvor GF1 kom frem, er optagene vendt. Det 
store hold GF1’ere, der starter i august kommer på GF2 til januar.  

 
Salget af Strandpromenaden er sat på stand-by på grund af materiale- og rentestigninger. Det vil være 
økonomisk uansvarligt at stifte ny gæld i denne størrelsesordning. Der er sat gang i nye planer for at løse 
den pladsproblematik, som der er nu.  
 
Skolen er i gang med en ny strategiplan.  
 

Karsten Bach orienterede om aktiviteten i afdelingen 
• 15 GF2 elever: 4 EUX- og 11 EUD-elever er netop afsluttet.  

Alle havde en underskrevet uddannelsesaftale ved grundforløbets afslutning.   
• 8 elever på H4 er lige afsluttet. De skal til svendeprøve til september.  
• 9 H1 elever, som afslutter i uge 27. 

• Der kommer ingeniørstuderende på værkstedskursus. 

 
Erik Klejnstrup har deltaget på faglærerkonference. Her orienterede Erik om de erfaringer Learnmark har 
gjort sig som forsøgsskole med ny projektsvendeprøve.  
 
Anders Lund Lyngsø bliver ny klasserepræsentant. Anders har lige har afsluttet GF2.  
Carina Rolskov indkalder Anders til de kommende LUU-møder.  
 

 
Gert Skov Rasmussen orienterede om nyt fra udvalget 
To ansøgninger om godkendelse. 

• Multibyg ApS 
• Søgaards Murerfirma ApS 

Begge virksomheder er blevet godkendt.  
 

Der er stadig ikke mange ledige og der er heldigvis ingen murerfirmakonkurser her i lokalområdet.  
Jonas Nonbo berettede, at der begynder at kunne ses en tendens til, at de store byggefirmaer sender folk 
hjem, da pipeline for det næste halve år ikke ser for godt ud på grund af de stigende byggepriser.  

 
Klasserepræsentant 
Deltager på næste møde.  

 
Ad 3) 
Kim Clausen orienterede om at efteruddannelsesniveauet generelt set er på et ok niveau for Learnmark.  
Der er ikke meget efteruddannelse på murer. Porebetonuddannelsen er ved at være klar til at blive 
udbudt.  
Gert Skov Rasmussen påpegede, at hvis meldingen holder om hjemsendelse, så kan det komme på tale at 
få opkvalificeret nogle murere.  

Både Jonas Nonbo og Thomas Bernhardt gav udtryk for teleskoplæsser, stillads og epoxy-kurser vil være 
relevant. Dog er det en udfordring, at man skal være ledig i tre måneder før man kan deltage på kurser.  
 
Ad 4) 
Der er kommet ny bekendtgørelse og Learnmark er i gang med at omskrive alle lokale 
undervisningsplaner. Blandt andet skal murerne nu have epoxy og maskinkørekort – murer på 
grundforløbet.  

 
Ad 5) 
Alle nye GF2 elever er blevet introduceret til den elektroniske logbog. Fordelen er at den aldrig bliver væk 
og at det er muligt at sætte billeder ind i en fotomappe.  
Jonas Nonbo og Karsten Bach ser en tendens til at flere bruger billede som dokumentation i forhold til 
arbejdet. Fotodokumentation bliver også brugt som kvalitetssikring.  

 
Learnmark er i gang med at kvalitetssikre logbogen i forhold til GDPR.  
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Gert Skov Rasmussen udtrykte ærgrelse over Praktik+ lukker ned uden de samme oplysninger er 
tilgængelige på lærepladsen.dk 

 
Ad 6) 
Kim Clausen orienterede om, at den fælles AUB-ansøgning, som er lavet på tværs af byggeri, er blevet 
godkendt. Projektperioden kører frem til 31.12.2023.  
Projektet er målrettet de sidste 20 procent af grundforløbseleverne, som ikke har en underskrevet 
uddannelsesaftale ved endt grundforløb.  
 

Derudover er der søgt et trepartsprojekt på tværs af struktør/brolægger, murer og træfagenes 
byggeuddannelse. Projektet har tre grene 

• Lærepladsmesse 
• Pigenetværk/rollemodel/Boss Ladies 
• Garanti for gennemførelse af EUD-praktikvejlederkurser 

Projektet er bevilliget med en projektperiode frem til 31.12.2023.  

 
Ad 7) 
Næste møde afholdes den 30. september kl. 11:00 på Vejlevej 150, 8700 Horsens – lokale 230.  
Gert Skov Rasmussen og Thomas Bernhardt er på konference lige op til mødet. Det er derfor suppleanter, 
som er med til bedømmelsen af svendeprøverne. 
  
Ad 8) 

Bedømmelse af H4-opgaverne blev drøftet. Karsten Bach gjorde opmærksom på at mindst en fra udvalget 
skal tjekke opgaverne igennem. Tilsyn af projektforslag kommer fremadrettet til at ske onsdag.  
Skitseforslaget skal laves og godkendes inden lærlingen holder på H4. 
Jonas Nonbo efterlyser desuden et konkret bedømmelsesskema for at have et sammenligningsgrundlag og 
differentieret bedømmelse. 
 


